
Voorzitter, 

Stripfiguur Olivier B. Bommel, ook bekend als Heer Bommel, of simpelweg Ollie deelt altijd royaal 
geld uit, zonder het terug te vragen. Daarbij zegt hij steevast: ‘Geld speelt geen rol’. In lastige 
situaties kijkt hij altijd naar zijn vriend Tom Poes: ‘Verzin toch eens een list, jonge vriend!’, zegt hij 
dan. Een uitspraak die is ingeburgerd in onze taal en staat voor situaties waarin men met de handen 
in het haar zit en er geen oplossing lijkt. Verzin een list dus. 

Ook in Gouda lijkt geld geen rol te spelen. Want het resultaat over 2022 was veel beter dan een jaar 
geleden verwacht. Als je veel geld over hebt, lijkt het uitdelen ervan misschien een optie. Want geld 
speelt immers geen rol. Maar, voorzitter, anders dan in het Rommeldam van Heer Bommel, speelt 
geld in Gouda en de rest van de echte wereld ALTIJD een rol. ‘Als u begrijpt wat ik bedoel’, zou Heer 
Bommel dan zeggen.

Resultaten uit het verleden geven geen garanties voor de toekomst. Deze waarschuwing aan 
consumenten bij financiële producten geldt ook voor de kadernota. Het resultaat over 2022 is mooi, 
maar vooral ook eenmalig. Dan moeten we ons niet rijk rekenen. Want met eenmalige overschotten 
kunnen geen structurele uitgaven worden gefinancierd. Bovendien, voorzitter, loopt de gemeente 
aan tegen capaciteitsproblemen. Wel plannen hebben, maar geen mensen om die uit te voeren.

Daarom wil CDA Gouda dat we een list bedenken om de ambities uit het bestuursakkoord uit te 
kunnen voeren. Gezonde financiële uitgangspunten zijn daarbij: 1. geld kun je alleen uitgeven als je 
het hebt; 2. je kunt niet meer uitgeven dan je krijgt en 3. tijdelijke inkomsten kun je niet voor 
structurele uitgaven gebruiken. Belangrijke kaders om het financiële huishoudboekje van Gouda op 
orde te houden. En daarom speelt geld dus wel degelijk een rol. Of zoals Heer Bommel hier zou 
zeggen: ‘Zoals mijn goede vader zei – en daar houd ik mij aan’.

CDA Gouda geeft een aantal prioriteiten of accenten mee voor het opstellen van de begroting:

1. Tijdelijk versterken ambtelijke organisatie
We willen de ambities uit het bestuursakkoord waarmaken. Daarom willen we een deel van 
het resultaat over 2022 inzetten om de ambtelijke organisatie tijdelijk uit te breiden, 
zelfstandig of samen met de regio in een flexpool.
Graag een reactie hierop van het college op wenselijkheid en haalbaarheid hiervan. 

2. Verbeteren communicatie met inwoners
CDA Gouda wil de communicatie met inwoners verder verbeteren. Er gaat veel goed, maar 
niet altijd. Zoals bij de wijkmobiliteitsplannen en dan vooral de communicatie over parkeren 
en een enquête daarover. Maar ook bij de aanleg van schoolzones in Plaswijck. We krijgen 
signalen over geen of onduidelijke communicatie en slechte bebording. Dat kan en moet echt 
nog beter. Wordt er bijvoorbeeld standaard al gewerkt met projectcommunicatieplannen? 
We horen graag welke verbeterruimte het college ziet en wat daarvoor nodig is.

3. De waarde van sport en van verenigingen
Ook sportverenigingen hebben capaciteitsproblemen horen we om ons heen. Een tekort aan 
vrijwilligers en spelers bedreigt het verenigingsleven, een slagader van verbinding in Gouda. 
Deelt het college onze zorg en wat kan het college hiertegen doen? 



Verder vragen we ook aandacht voor sporten in de buitenruimte, iets wat veel partijen in 
deze raad belangrijk vinden. Maar bewegingstoestellen en Cruyfcourts vragen ook 
structureel beheer en onderhoud. En zijn daar eigenlijk wel voldoende middelen voor?
Graag een reactie hierop van het college. 

4. Stagnatie woningbouw voorkomen
De woningnood is onverminderd hoog en wordt alleen maar groter. Snel bouwen van de 
juiste woningen is de enige oplossing. En koste wat kost voorkomen dat projecten jaren 
vertraging oplopen of helemaal niet doorgaan.
We horen van het college graag of de reserve versnellen woningbouw versneld ingezet kan 
worden, bijvoorbeeld voor een tijdelijke uitbreiding van de ambtelijke capaciteit.

5. Zorgen over toenemende leegstand van winkelruimte
CDA Gouda maakt zich zorgen over de toenemende leegstand van winkelruimte. Diverse 
ketens en bedrijven hebben de deuren gesloten. En we horen en zien steeds meer de nood 
van ondernemers bij wie het water aan de lippen staat. Ze kampen met coronaschulden, 
hoge inflatie en huren die door het plafond schieten.
We vragen van het college of dit wordt herkend. Welke mogelijkheden ziet het college om dit 
tegen te gaan? En kan extra capaciteit helpen om leegstand snel op te lossen? 

6. Boter bij de vis om straatintimidatie tegen te gaan
Recent is straatintimidatie opgenomen in de APV. En terecht, voorzitter. Maar er is meer 
nodig. We zien graag dat het vastleggen in de APV een vervolg krijgt binnen de begroting. Dat 
er voldoende ruimte wordt gereserveerd voor preventief èn repressief beleid. 
We roepen het college op in de begroting boter bij de vis te doen op dit punt.

7. Aandacht voor eenzaamheid als groeiend probleem
Eenzaamheid is een groeiend probleem. Daar zien we graag extra aandacht voor. Manieren 
om vrijwilligers en jongeren vaker op bezoek te laten gaan bij onze thuiswonende ouderen. 
We zijn benieuwd van het college te horen of daar binnen de huidige kaders ruimte voor 
wordt gezien om daar extra op in te zetten. 

Tot slot, voorzitter, sluit ik af met hoe ik begon, met een uitspraak van Heer Bommel: “Het leven is 
héél moeilijk voor iemand voor wie geld geen rol speelt”. En aangezien geld voor Gouda wel degelijk 
een rol speelt, wordt het opstellen van de begroting vast een eitje.

Ik dank u allerhartelijkst, voorzitter.


